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1. Mötets öppnande  

Ann-Charlotte öppnade mötet 
 

2. Godkännande av dagens agenda 
Dagens agenda godkändes, inga övriga frågor eller ärenden från delregional 
beredning lades till. 

 

3. Föregående Anteckningar 
Föregående anteckningar godkändes och lades till handlingarna. 

 

Nationellt 

4. Info: Förändring av nationell struktur för digitalisering, Inera och SKR 
Ann-Charlotte Järnström informerar om att en beredningsgrupp har etablerats inom 
ramen för SKRs kommunchefsnätverk i syfte att ersätta och utveckla nationell 
styrning inom digitaliseringsområdet. Beredningsgruppen leds av Staffan Isling. 
Ulrika Strandroth Frid (Lidköping) är tillsammans med Eva Hessman (Göteborgs 
Stad) representanter från länet. Ann-Charlotte Järnström är utsedd att delta i en 
tillfällig arbetsgrupp kallad ”CIO-gruppen”.  

 

Regionalt 

5. Beslut: Organisation och roller 2021 (bilagor) 
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Karl Fors beskriver att det på föregående möte föredrogs nulägesbeskrivning samt 
förslag på framtida organisation/förhållningssätt. Mötet kom fram till en annan 
konstruktion.  
Förbundsdirektörerna tog på sig ansvaret att komma överens om vilken modell vi 
väljer för det fortsatta arbetet. 

 

Noteringar från diskussionen: 

- Som liten kommun behöver man ha hjälp av 6-kronan och känner sig inte trygg av 
centraliseringen.  

- Kärnfrågan, hur arbetar vi och hur ska vi arbeta vidare med 49 kommuner. Vad i det 
delregionala arbetet ger nytta i 49 perspektivet 

- Var gör pengarna mest nytta? Vilken är minsta gemensamma nämnaren? 
Digitaliseringen är inte bara EN fråga utan finns på många områden och vi behöver 
hjälpas åt. Ett tydligt uppdrag med lokal förankring till kommunerna är viktigt för att 
veta vad som sker i kommunerna. 

- Positiv till föreslaget uppdrag men tydliggjort avgränsning till digitalisering inom 
hälsa, vård och omsorg.  

- I Boråsregionen finns ett ”e-kontor”. Upplevelsen är att kommunerna fått ut mycket 
av den tidigare satsningen.  

- Det finns en oro att resurserna enbart kommer att användas till FVM-projektet och 
att övriga frågor får stå i skuggan. 

- Dubbla uppdragsgivare skapar en problematisk arbetsmiljö 

- Hur ska vi klargöra medarbetarnas arbetsbelastning och prioriteringar? Vår 
inriktning är att få ut det mesta ur 6-kr med anställning och arbetsmiljö. En 
gemensam ansats.  

- Styrelsens uppdrag att ta fram en 3-årig uppdragsplan. 

 

Beslut 

SSVIT är överens om att vi ska ha en gemensam verksamhetsinriktning. VästKom 
ansvarar tillsammans med kommunalförbunden på att reglera ansvarsförhållande 
för de gemensamma resurserna.  

 

6. FVM – Framtidens vårdinformationsmiljö 
6.1. Tagna beslut under perioden 

Sedan föregående möte med styrgruppen har det utsedda arbetsutskottet tagit 
följande beslut: 

• Verksamhetsexperter har utsetts 

• Ytterligare representant i Kommun-FVM AU har utsetts 
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• Process för etablering av kompetensråd har godkänts 
6.2. Kommunikationsplan – Monica Edgren 

Monica Edgren, projektledare för vårt projekt Kommun-FVM presenterar sig och 
beskriver Kommunikationsplanen. Grunden är framtagen av programmet och 
Kommun-FVM-projektet har justerat och kompletterat med det kommunspecifika. 
Avsikten har varit att målgruppen enbart ska behöva ta del av en 
kommunikationsplan istället för en för programmet som helhet och en för 
kommunprojektet specifikt. En kompletterande PowerPoint-presentation aviseras, 
för att förenkla/förtydliga. Kommunikationsplanen planeras att lämnas ut till 
implementeringsansvariga för genombearbetning under vecka 40. En årlig 
aktivitetsplan ska tas fram. 

 

Noteringar från diskussionen 
- Vi behöver förstärka det kommunala perspektivet i Kommunikationsplanen. 
- Kommunikationsplanen ska delges brett i kommunerna. 
 

Beslut 

SSVIT godkänner kommunikationsplanen 

6.3. Aktuellt läge 

Ann-Charlotte beskriver aktuellt läge. Försenade aktiviteter i designfasen SOKI 
berör många olika parallella aktiviteter. Svårt att rekrytera specialister på grund av 
försening och redan rekryterade står och stampar. Cerner saknar en realistisk 
tidsplan.  
 

Noteringar från diskussionen: 

- Osäkerhet kring ekonomi 2020-21 och hur fakturering sker.  

Projektet Kommun FVM kan inom ramen för 6-kronan klara sig i cirka 3 år. Cerner 
ska ha fakturerat så snart optionerna signerades. Designfasen, verksamhetsexperter 
från kommunerna, faktureras vartefter arbeten sker och det faktureras av VästKom 
till kommunerna. Verksamhetsexperternas kostnader fördelas enligt nyckeln 
invånarantal. 

- Det är svårt att veta exakt hur många personer som kommer att vara involverade 
som verksamhetsexperter, trots att vi ställt frågan till Cerner. Troligen fler än idag. 
 
Beslut 
VästKom tar fram en prognos på kostnader för verksamhetsexperters medverkan i 
FVM. 

 
 
7. Kompetensråd REDA etableras 
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För ungefär ett år sedan så sattes en ny beredningsprocess till SSVIT, i samband med 
denna ersattes beredningsgruppen ALVG (arkitekturledningsgruppen) med REDA 
(regional expertgrupp för digital arkitektur). Först nu har vi efterfrågat företrädare 
till REDA, via kommunalförbunden. Uppstart för gruppen sker inom kort. 

 
8. Diskussionsunderlag Upphandling & Interoperabilitet VoO 

Adam Krantz, eSamordnare på Skaraborgs kommunalförbund, beskriver att 
VästKoms AU gett frågan ”hur stödjer VästKom de som inte avropat option 2 och 
3”? Ett underlag beskriver olika alternativ för hur kommunerna hanterar sitt behov. 
Fem förslag finns för kommunerna att ta ställning till. Svaren ska delges VästKoms 
styrelse. 
 

- Vägskäl 1. Vi inväntar initiativ från den nationella arenan 
- Vägskäl 2. Informationsdelning via andra plattformar 
- Vägskäl 3. Enskilda integrationer mot VGR för att möta FVM 
- Vägskäl 4. Gemensam upphandling. Exempel GVS V6 upphandlar ett gemensamt 

system. Göteborg undersöker förslag på att gå ihop med andra i VG inom 
socialtjänsten. 

- Vägskäl 5. Vi vänder oss åter till VGR 
 

Noteringar från diskussionen 
- Viktigt med innovation och utveckling. Kan vara svårt att välja ett vägskäl, flera 

strategier i kombination kan bli aktuellt. 
- Kan bli väldigt spridda svar från kommunerna. 
- Bra med bifogat underlag för att möjliggöra dialog i kommunerna. 
 

Beslut 

Karl Fors förmedlar diskussionsunderlaget och instruktioner till 
kommunalförbunden, för vidare hantering med respektive kommun.   

 

9. Inför SITIV 

VGR omorganiserar och har nya företrädare igen. Svårt att få kontinuitet.  

 

10. Övriga frågor 
 
11. Punkter till nästkommande möte 
 
12. Avslut 
 

 
Anteckningar gjorda av 
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Johanna Hansson, VästKom 


